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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-10-06                    

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

ANSLAGSBEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på 
kommunens digitala anslagstavla 2020-10-08. Anslaget tas ner 2020-
10-30. Protokollet förvaras i kommunhuset.
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Innehållsförteckning
§136 Heltid som norm
§137 Aktuellt om arbetet med översiktsplanen (ÖP) - information
§138 Svar på medborgarförslag om ny skola i Bollebygd
§139 Svar på motion (S) om talartid och replikskifte i kommunfullmäktige
§140 Uppdrag till kommunchef kring HVB-hemmet på Lokes väg
§141 Omprövning av utbetalning av partistöd 2019 till Vänsterpartiet
§142 Information/rapport från socialnämnden kring budget och prognosläge

§143 Samrådsremiss 2 för ny järnväg mellan Göteborg–Borås, en del av nya stambanor - 
information

§144 Avtalssamverkan inom GIS-området
§145 Lokalresursplan 2020-2029 för Bollebygds kommun - beslut om remiss
§146 Delårsrapport augusti 2020 för kommunstyrelsen
§147 Delårsrapport augusti 2020 för Bollebygds kommun

§148 Begäran om tilläggsanslag från samhällsbyggnadsnämnden för framtagande av 
översiktsplan

§149 Avgränsningssamråd för miljökonsekvensbeskrivning av åtgärdsprogram 2021-2027 i 
Västerhavets vattendistrikt - yttrande

§150 Initiativärende från Bollebygdsalliansen om genomlysning av underlag för skolans 
placering

§151 Anbudsförfrågan och markanvisning Flässjum 3:173
§152 Fastighetsförvärv av del av Flässjum 1:93
§153 Bilaga till kommunfullmäktiges arbetsordning, regler för deltagande på distans
§154 Redovisning av obesvarade motioner, hösten 2020

§155 Sammanträdesplan 2021 för kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige

§156 Ny färdtjänsttaxa för Bollebygds kommun, utifrån förändrad prismodell för 
färdtjänstresor

§157 Inbjudan till kommunernas klimatlöften - uppdrag till samhällsbyggnadsnämnden
§158 Meddelanden
§159 Redovisning av delegeringsbeslut
§160 Information från ksau info/planberedning
§161 Information från politiska uppdrag
§162 Kommunchefen informerar
§163 Övrigt

Page 3 of 47



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-10-06

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§136 KS2020/218

Heltid som norm 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att genomföra heltid som norm.
 
Reservation
Fredrik Olofsson (C) reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut.

Ärendet
Fler ska arbeta heltid i framtiden. Kommunal och Sveriges Kommuner och Landsting (SKR) har i 
kollektivavtal genom Huvudöverenskommelse om lön och allmänna anställningsvillkor (HÖK16) 
kommit överens om att heltid ska vara norm och att fler ska arbeta heltid. Alla arbetsgivare ska 
planera för hur andelen medarbetare som arbetar heltid ska öka. När heltid införs bör dessutom 
en sammanhållen arbetstid utan delade turer eftersträvas. SKR och Kommunal är överens om tre 
mål:
1. Alla medarbetare som nyanställs ska anställas på heltid.
2. Alla deltidsanställda ska erbjudas heltidsarbete.
3. Fler av dem som redan har en heltidsanställning men av olika anledningar jobbar deltid i dag, 
ska eftersträva heltidsarbete.
 
Välfärdens behov av kompetens behöver tryggas samtidigt behöver också välfärdssektorn erbjuda 
attraktiva anställningar med möjlighet för alla medarbetare att klara sin egen försörjning både i 
yrkeslivet och efter pensionering. När fler arbetar heltid uppstår dessutom positiva effekter för 
framtida kompetensförsörjning och jämställdhet. Heltid som norm kan i förlängningen dessutom 
minska behovet av visstidsanställningar och en ökad kvalitet i verksamheten.
 
Målet är att arbetsgivaren ska planera för tillsvidareanställning på heltid. I enlighet med 
kollektivavtalet med heltid som norm arbetades en plan för arbetet fram tills 2017-12-31. Planen 
utgick från verksamhetens behov och resurser och enlig kollektivavtalet skulle den stämmas av 
årligt fram tills den 31 maj 2021 och på så sätt fungera som utgångspunkt för det fortsatta arbetet. 
Handlingsplanen arbetades fram tillsammans med och samverkades med de fackliga 
organisationerna i slutet på 2017. I mål och budgetdokument har skrivningar om Heltid som 
norm funnits med men utan budgetmedel för arbetet vilket resulterat i att arbetet ej kunnat 
fortskrida. För att leva upp till kollektivavtalet måste Bollebygds kommun fatta ett beslut om att 
införa heltid som norm i första hand inom kommunals avtalsområde och i andra hand inom hela 
verksamheten. Kommunals avtalsområde omfattar framförallt vård- och omsorg, måltids- och 
lokalvård samt till viss del förskola och grundskola. Ett genomförande av heltid som norm 
innebär ett stort förändringsarbete som kräver prioritet och avsatta ekonomiska medel.
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Förändringsresan heltid som norm kommer dessutom att kräva utökade ekonomiska resurser för 
genomförande och organisation av arbetet då dagens organisation inte har budgetmedel för att 
fokuserat arbeta med frågan. Utifrån det behövs ekonomiska resurser för genomförande på ca 1 
mnkr per år under 2 år. Det innebär att genomförandet till en heltidsorganisation kommer att 
kosta ca 2 mkr samt att kostnaderna kommer att öka 6,7 mkr per år för utökningen av 
sysselsättningsgrad. Kommunledningsförvaltningens bedömning är att arbetet med heltid som 
norm behöver prioriteras och genomföras för att leva upp till kollektivavtalet om att heltid som 
norm ska vara infört från och med 2021-05-31.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att genomföra heltid som norm i enlighet med kollektivavtal samt 
uppmana budgetberedningen att ta med kostnaderna i beräkning av budget 2021.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Lars-Erik Olsson (S), med instämmande av Beatrice Ekelund (S), föreslår att kommunstyrelsen 
beslutar att genomföra heltid som norm.
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels förvaltningens, dels Lars-Erik Olssons (S) 
m.fl. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
Lars-Erik Olssons (S) förslag. 
 
Reservation
Fredrik Olofsson (C) reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut. 
 

Beslutsunderlag
 Heltid som norm

Skickas till
HR-chef
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§137

Aktuellt om arbetet med översiktsplanen (ÖP) - information

Ärendet
Dagens sammanträde
Planchef Kristina Axelsson informerar om aktuell situation kring arbetet med kommunens 
översiktsplan.
 
Närvarande ges tillfälle att ställa frågor. Ordföranden tackar för informationen
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§138 KS2019/281

Svar på medborgarförslag om ny skola i Bollebygd 

Beslut
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslag om placering och gestaltning av ny skola, med 
anledning av att det är svårt att avgöra var placering, och hur gestaltning, av en ny skola kommer 
att falla ut. Kommunstyrelsen har också beslutat att kommunstyrelsens beslut 2018-01-22, § 5, 
läggs vilande i avvaktan på vidare utredning, och där samhällsbyggnadsnämnden fått i uppdrag att 
studera möjligheterna att lokalisera skollokaler och kommunal service på befintlig byggrätt på 
Flässjum 13:1, Flässjum 3:135 eller Bollebygds prästgård 1:1.

Ärendet
Bo Nordquist föreslår i medborgarförslag 2019-11-28 att Bollebygds kommun istället för att 
bygga den nya Fjällastorpskolan bygger vidare den nya skolan på det område som redan finns 
tillgängligt och där de nuvarande skolbyggnaderna redan finns. Förslaget innehåller även ritningar 
på eventuella nya skolbyggnader och deras placering. Kommunfullmäktige har på sammanträde 
2019-12-12, § 163, remitterat medborgarförslaget till kommunstyrelsen för handläggning och 
beslut.

Bollebygds kommun är i behov av lokaler för skola, förskola, matsal, idrottshall m.m. 
Kommunfullmäktige beslutade om medel till ny skola, förskola och idrottshall i budgeten 2018 
och i januari 2018 beslutade kommunstyrelsen att fastställa ”Kulla” för lokalisering av ny förskola 
samt skola för årskurs 7-9. I framtagandet av detaljplanen förlades sedan ett område markerat 
med skola på fastigheten Bollebygds prästgård 1:1 utmed Kullavägen. Sedan kommunstyrelsens 
beslut i januari 2018 har ny information och nya förutsättningar tillkommit som gör att 
verkställigheten av kommunstyrelsens beslut behöver avvaktas i syfte att göra fler utredningar.

Kommunstyrelsen beslutade på sammanträde 2020-09-01 att kommunstyrelsens beslut 2018-01-
22, § 5, läggs vilande i avvaktan på vidare utredning, samt att samhällsbyggnadsnämnden får i 
uppdrag att studera möjligheterna att lokalisera skollokaler och kommunal service på befintlig 
byggrätt på Flässjum 13:1, Flässjum 3:135 eller Bollebygds prästgård 1:1. Utredningarna startar 
och återrapporteras till kommunstyrelsen snarast, förutsatt att samhällsbyggnadsnämnden beviljar 
ianspråktagande av medel ur investeringsbudgeten för fastighet.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Medborgarförslag om placering och gestaltning av ny skola avslås, med anledning av att det är 
svårt att avgöra var placering, och hur gestaltning, av en ny skola kommer att falla ut. 
Kommunstyrelsen har också beslutat att kommunstyrelsens beslut 2018-01-22, § 5, läggs vilande i 
avvaktan på vidare utredning, och där samhällsbyggnadsnämnden fått i uppdrag att studera 
möjligheterna att lokalisera skollokaler och kommunal service på befintlig byggrätt på Flässjum 
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13:1, Flässjum 3:135 eller Bollebygds prästgård 1:1.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 §98 KSAU Svar på medborgarförslag om ny skola i Bollebygd
 Medborgarförslag om ny skola
 Svar på medborgarförslag om ny skola i Bollebygd

Skickas till
Kommunsekreterare 
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§139 KS2020/57

Svar på motion (S) om talartid och replikskifte i kommunfullmäktige 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige avslår motionen med hänsyn till revideringen av fullmäktiges arbetsordning 
och kommunfullmäktige sänder uppmaning till kommunfullmäktiges presidium gällande 
fullmäktiges arbetsordning att ta till sig motionens intentioner och i samband med nästa möjliga 
överläggning med gruppledare för partier ingående i kommunfullmäktige ingå överenskommelse 
om talartid och replikskifte i kommunfullmäktige.

Ärendet
Helena Thelin (S) föreslår i en motion inkommen 2020-02-28 att talartiden per debattinlägg 
i kommunfullmäktige begränsas till tre minuter i talarstolen, och att tiden för replik begränsas 
till en minut. Motionären föreslår vidare att medborgares presentationer, i kommunfullmäktige, 
av medborgarförslag ökas till 5 minuter per presentation. Kommunfullmäktige har på 
sammanträde 2020-03-12, § 30, remitterat motionen till kommunstyrelsen för handläggning.
 
I kommunallagens 5 kap §§ 71-72 fastställs att kommunfullmäktige ska anta en arbetsordning där 
det ska framgå vad som i övrigt ska gälla för fullmäktiges sammanträden och handläggning av 
ärenden. I arbetsordningen ska kommunfullmäktige bl. a reglera rätten att delta i fullmäktiges 
överläggningar.
 
Sveriges kommuner och regioner (SKR) reglerar ovanstående genom följande regelverk: Den 
som har rätt att delta i fullmäktiges överläggningar får ordet i den ordning han eller hon har 
anmält sig och har blivit uppropad. Den som har rätt att delta i fullmäktiges överläggningar har 
också rätt till ett kort inlägg på högst två minuter för en replik med anledning av vad en talare 
anfört. Inlägget görs omedelbart efter den talare som har ordet då begäran om att få göra inlägget 
framställs. Om någon i sitt yttrande skulle avlägsna sig från ämnet och inte rättar sig efter 
tillsägelse av ordföranden får ordföranden ta från talaren ordet. I övrigt får ingen avbryta en 
talare under hans eller hennes anförande.
 
I aktuell arbetsordning för fullmäktige i Bollebygds kommun fastställs talarordningen och 
ordning vid sammanträde utifrån SKR´s regelverk.
 
Kommunstyrelseförvaltningen gör följande bedömning: Kommunfullmäktiges ordförande leder 
och ansvarar för ordningen under sammanträdet. Om man vill yttra sig under sammanträdet 
begär man ordet av ordföranden. Om man inte håller sig till ämnet i en fråga kan ordföranden ta 
ifrån talaren ordet. I vissa kommuner bestäms talartiden genom en överenskommelse mellan 
partierna, men i Bollebygds kommun utgår man från SKR´s regelverk om att i övrigt får ingen 
avbryta en talare under hans eller hennes anförande, om talaren håller sig till ämnet och uppträder 
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under ordnade former. I princip innebär det att en talare ostört kan tala väldigt länge i ett 
ämne. Kommunfullmäktiges arbetsordning är tänkt att revideras under hösten 2020. I det arbetet 
kommer kommunfullmäktiges presidium att bjuda in till dialog och samverkan med alla 
partier som är representerade i fullmäktige i Bollebygds kommun. Därigenom skulle fullmäktige i 
arbetsordningen - och praktiken - kunna besluta om en överenskommelse mellan 
fullmäktigepartierna, kring både talartid och replikskifte, samt talartiden i kommunfullmäktige när 
en medborgare väcker ett medborgarförslag. Dock går det inte att förutse vad revideringen 
kommer att resultera i, därav föreslår kommunstyrelseförvaltningen att motionen avslås.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige avslår motionen med hänsyn till revideringen av fullmäktiges arbetsordning.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Lars-Erik Olsson (S) föreslår följande som ändringsförslag; kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att avslå motionen med hänsyn till revideringen av fullmäktiges 
arbetsordning och att kommunfullmäktige sänder uppmaning till kommunfullmäktiges 
presidium gällande fullmäktiges arbetsordning att ta till sig motionens intentioner och i samband 
med nästa möjliga överläggning med gruppledare för partier ingående i kommunfullmäktige ingå 
överenskommelse om talartid och replikskifte i kommunfullmäktige.
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels arbetsutskottets, dels Lars-Erik Olssons 
(S). Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
Lars-Erik Olssons (S) förslag. 

Beslutsunderlag
 §97 KSAU Svar på motion (S) om talartid och replikskifte i kommunfullmäktige
 Motion om talartid och replikskifte i kommunfullmäktige
 Svar på motion (S) om talartid och replikskifte i kommunfullmäktige

Skickas till
Kommunfullmäktige
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§140 KS2020/214

Uppdrag till kommunchef kring HVB-hemmet på Lokes väg 

Beslut
Kommunstyrelsen ger kommunchef i uppdrag att tillsammans med Bollebos VD utreda 
möjligheter för Bollebo att ta över driften av HVB-hemmet på Lokes väg.

Ärendet
Från kommunstyrelseförvaltningen föreslås att kommunchefen och Bollebos VD får ett uppdrag 
kring HVB-hemmet på Lokes väg.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen ger kommunchef i uppdrag att tillsammans med Bollebos VD utreda 
möjligheter för Bollebo att ta över driften av HVB-hemmet på Lokes väg.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 §103 KSAU Uppdrag till kommunchef och Bollebos vd kring HVB-hemmet på Lokes 

väg

Skickas till
Kommunchef
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§141 KS2019/227

Omprövning av utbetalning av partistöd 2019 till Vänsterpartiet 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (V) för år 2019 med 27 435 kr.

Utbetalningen belastar 2020 års bokslut.

Ärendet
Kommunfullmäktige i Bollebygds kommun beslutade på sammanträde 2019-09-19 att avslå 
Vänsterpartiets ansökan om partistöd för år 2019. Beslutet överklagades av Göran Björklund, 
Tomas Ridell och Barbro Ridell.
 
Dom från förvaltningsrätten i Jönköping meddelades 2020-09-18 och domstolen gör följande 
bedömning: Frågan i målet är om kommunfullmäktiges beslut att inte bevilja Vänsterpartiet 
partistöd för år 2019 strider mot lag eller annan författning. Enligt kommunallagen (KL) får 
kommunfullmäktige besluta att partistöd inte ska betalas till ett parti som inte lämnar in 
redovisning och granskningsrapport. Av utredningen i målet framgår att Vänsterpartiet har 
lämnat in en sådan redovisning och granskningsrapport som avses i 4 kap. 31 § KL. 
Kommunfullmäktige har dock beslutat att inte betala ut partistöd till Vänsterpartiet på den 
grunden att det saknats handlingar som enligt kommunens reglemente ska finnas med. De av 
kommunen uppställda kraven på vilka handlingar som ska bifogas en ansökan om partistöd går 
utöver vad som anges i KL.
 
Ett av kommunen fastställt reglemente är inte att likställa med lag eller annan författning som 
avses i 13 kap. 8 §, fjärde punkten KL. Att kommunfullmäktige bedömt att Vänsterpartiets 
underlag är bristfälligt i förhållande till kommunens bestämmelser om partistöd, kan därför inte 
utgöra grund för beslut att inte betala ut partistöd. Kommunfullmäktiges beslut strider därför 
mot KL. Överklagandena bifalls och kommunfullmäktiges beslut upphävs i och med 
förvaltningsrättens dom.
 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår som en följd av förvaltningsrättens dom att partistöd 2019 
för Vänsterpartiet ska betalas ut utifrån förslaget 2019 – 27 435 kr – och att utbetalningen 
belastar 2020 års bokslut.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (V) för år 2019 med 27 435 kr.

Utbetalningen belastar 2020 års bokslut.
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Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 Omprövning av utbetalning av partistöd 2019 till Vänsterpartiet
 Dom mål.nr. 5252-19

Skickas till
Kommunfullmäktige
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§142

Information/rapport från socialnämnden kring budget och 
prognosläge

Ärendet
Dagens sammanträde
Socialchef Gunilla Lundgren, utvecklingsledare Mickaela Friberg, ordförande Patrik Karlsson 
(KD) och vice ordförande Barbro Orrestrand (S) redogör för socialnämndens budget- och 
prognosläge.
 
Närvarande ges tillfälle att ställa frågor. Ordföranden tackar för informationen. 
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§143

Samrådsremiss 2 för ny järnväg mellan Göteborg–Borås, en del av 
nya stambanor - information

Ärendet
Dagens sammanträde
Lars Carlsson, samhällsplanerare, informerar kring samrådsremiss 2 för ny järnväg mellan 
Göteborg–Borås, en del av nya stambanor, och vad Trafikverkets olika alternativ skulle innebära 
för Bollebygds kommun.
 
Närvarande ges tillfälle att ställa frågor. Ordföranden tackar för informationen. 
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§144 KS2020/168

Avtalssamverkan inom GIS-området 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att Bollebygds kommun ingår avtalssamverkan inom GIS-området 
med Svenljunga kommun och Marks kommun, enligt upprättat förslag benämnt 
”Avtalssamverkan inom GIS-området”.

Ärendet
Bollebygds kommun har sedan något år tillbaka avtalssamverkan med Svenljunga kommun och 
Marks kommun inom området för GIS, geografiskt informationssystem. Genom avtalssamverkan 
utför Marks kommun GIS-tjänster åt de andra kommunerna. Fråga har uppkommit om att utöka 
denna samverkan och att den ska ske gemensamt mellan de tre kommunerna.
 
1 juli 2018 infördes en bestämmelse i kommunallagen (KL) om kommunal avtalssamverkan i 
syfte att förenkla möjligheterna till kommunal samverkan. 9 kap. Av 37 § KL framgår att en 
kommun får ingå avtal om att någon av dess uppgifter helt eller delvis ska utföras av en annan 
kommun. Sådan avtalssamverkan hindras inte av kravet i 2 kap. 1 § KL på anknytning till 
kommunens område eller dess medlemmar, så kallade lokaliseringsprincipen. Vid 
avtalssamverkan är det endast själva utförandet som överlåts. Kommunen behåller 
huvudmannaskapet för verksamheten som sådan. Bestämmelsen om avtalssamverkan innebär 
inte något undantag från kravet på att tillämpa lagen om offentlig upphandling (LOU). LOU 
gäller dock inte för upphandling mellan två eller flera myndigheter om upphandlingen syftar till 
att upprätta eller reglera formerna för ett samarbete mellan myndigheterna som ska säkerställa att 
de offentliga tjänsterna som myndigheterna ska utföra tillhandahålls för att uppnå 
myndigheternas gemensamma mål (se 3 kap. 17 LOU). En ytterligare förutsättning är att 
samarbetet styrs endast av överväganden som hänger samman med allmänintresset.
 
Kommunstyrelsen ska ha uppsikt över all kommunal verksamhet, vilket även inkluderar 
kommunens avtalssamverkan. Uppsiktsplikten gäller både kommunstyrelsen i den kommun som 
utför uppgifter åt annan kommun, som kommunstyrelsen i den kommun som får uppgifter 
utförda. Kommunstyrelsen ska även årligen rapportera till kommunfullmäktige om kommunens 
avtalssamverkan (9 kap. 38 § KL). Genom rapporteringen ska fullmäktige få en överblick över 
den samverkan som kommunen ingår i. I Bollebygds kommun sker den rapporteringen utifrån 
styrmodellen, dvs genom delårsrapport och årsredovisning. 
 
Marks kommun har haft kapacitet att utföra mer GIS-tjänster än vad som behövs inom 
kommunen. Samtidigt har Svenljunga och Bollebygds kommuner haft behov av att få GIS-
tjänster utförda. Därav har Marks kommun ingått avtalssamverkan, med Svenljunga kommun 
sedan den 1 november 2018 och med Bollebygds kommun sedan den 1 januari 
2019. Kommunerna ser nu behov av att ytterligare samarbeta för att optimera resursutnyttjandet 
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inom GIS-området i kommunerna och att samverkan sker mellan alla tre kommunerna.
 
Avtalets giltighet förutsätter godkännande i respektive kommun. Kommunstyrelserna i Marks 
kommun resp. Svenljunga kommun har fattat likalydande beslut om avtalssamverkan inom GIS-
området. Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2020-09-14, § 
189, och beslutade följande: Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att ställa sig bakom upprättat 
förslag till avtal samt föreslår kommunstyrelsen besluta att ingå avtalssamverkan inom GIS-
området med Svenljunga kommun och Marks kommun, i enlighet med upprättat förslag benämnt 
” Avtalssamverkan inom GIS-området”. Genom samverkansavtalet möjliggörs för 
kommunorganisationen att vidareutveckla och följa med i omvärldens utveckling inom området. 
Det övergripande syftet är att öka effektivitet och kvalitet i verksamheternas processer och utgöra 
ett stöd i politiska beslut. GIS-systemet bör ses som är en naturlig del i digitaliseringsprocessen 
och ger mervärden för de som bor och verkar inom kommunen. Avtalet ersätter tidigare avtal 
benämnt Avtalssamverkan om GIS-tjänster, tecknat 2019. Kostnadsökningen ryms inte inom 
samhällsbyggnadsnämndens ram.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar att Bollebygds kommun ingår avtalssamverkan inom GIS-området 
med Svenljunga kommun och Marks kommun, enligt upprättat förslag benämnt 
”Avtalssamverkan inom GIS-området”.
 
Arbetsutskottets förslag bifalls av Lars-Erik Olsson (S).
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 §91 KSAU Avtalssamverkan inom GIS-området
 §189 SBN Avtalssamverkan inom GIS-området(SBN2020154-4)
 Avtalssamverkan inom GIS-området, avtal
 KSF-2020-151-3 Kommunstyrelsens protokoll 2020-08-27 § 108 2020-08-27 (003)
 KS § 145 2020 Avtalssamverkan godkänns

Skickas till
Svenljunga kommun (kommun@svenljunga.se), Marks kommun 
(markskommun@mark.se), samhällsbyggnadsnämnden (meddelande), kommunsekreterare
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§145 KS2018/139

Lokalresursplan 2020-2029 för Bollebygds kommun - beslut om 
remiss 

Beslut
Kommunstyrelsen skickar förslaget på remiss till samhällsbyggnadsnämnden, 
utbildningsnämnden och socialnämnden. Särskilt önskas synpunkter på prioritering och 
årsangivelser i bilaga 7.
 
Yttranden från nämnderna ska vara kommunstyrelsen tillhanda senast 31 december 2020. 

Ärendet
För att kunna möta Bollebygds kommuns tillväxt och behovet av kommunal service är 
lokalresursplanering en viktig del. Lokalresursplanering innebär en årlig samordning av 
verksamhetsplanering samt planering av kommunens lokalanvändning. Lokalresursplanens syfte 
är att få fram ett samlat planeringsunderlag för befintliga lokaler samt de lokaler som det finns 
brist på. Det är också av vikt att få ett gemensamt grepp om de framtida lokalbehoven för 
kommunens verksamheter. Lokalresursplanen blir även ett underlag för det behov av 
lokaliseringsutredningar som kommunen behöver göra för olika typer av 
verksamhetslokaler. Bollebygds kommun bör eftersträva att ha lokaler som stödjer, utvecklar och 
bidrar till att verksamheterna når sina mål. De lokaler som Bollebygds kommun disponerar ska 
vara ändamålsenliga, sunda och säkra, utnyttjas effektivt och produceras till lägsta möjliga 
kostnad över tid. Lokalresursplanen arbetas fram av lokalstrateg med stöd av lokalgrupp 
bestående av representanter från samtliga nämnders förvaltningar. 
 
Lokalresursplanen lämnas till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige i samband med 
budgetarbetet för politisk hantering och beslut. Lokalresursplanen är ett strategiskt dokument och 
bör ligga till grund för kommunens långsiktiga investeringsplanering. Planen kommer att 
revideras årligen i samband med budgetprocessen och det innebär att projekt kan komma att 
flyttas mellan år om förutsättningar av någon anledning förändras.
 
Ett förslag till lokalresursplan 2020-2019 har arbetats fram och ska skickas på remiss till 
facknämnderna.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen skickar förslaget på remiss till samhällsbyggnadsnämnden, 
utbildningsnämnden och socialnämnden. Särskilt önskas synpunkter på prioritering och 
årsangivelser i bilaga 7. Yttranden från nämnderna ska vara kommunstyrelsen tillhanda senast 31 
december 2020. 
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Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 §88 KSAU Lokalresursplan 2020-2029  för Bollebygds kommun
 Lokalresursplan Bollebygds kommun 2020-2029
 Bilaga 7, lokalresursplan

Skickas till
Samhällsbyggnadsnämnden, utbildningsnämnden, socialnämnden, lokalstrateg
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§146 KS2020/116

Delårsrapport augusti 2020 för kommunstyrelsen 

Beslut
Kommunstyrelsen godkänner delårsrapport 2020 för kommunstyrelsen.
 
Kommunstyrelsen beslutar, med delårsrapporten som bakgrund och det faktum att 
kommunstyrelsen nu visar ett prognosticerat överskott på 700 tkr, att delvis upphäva beslutet om 
åtgärder för budget i balans, från kommunstyrelsens sammanträde 2020-09-01, § 129. Beslutet 
innebär att kurs- och konferensstoppet hävs med omedelbar verkan och att julklapp ska delas ut 
till alla medarbetare i Bollebygds kommun innevarande år.

Ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram en delårsrapport för kommunstyrelsen för årets åtta 
första månader. Den innehåller bl.a. en uppföljning av arbetet med kommunfullmäktiges mål. Av 
sju mål så är prognosen i nuläget att ett uppnås, ett uppnås delvis och tre kommer inte att nås. 
Två av målen saknar prognos då dessa baseras på undersökningar där resultatet inte är känt 
förrän vid årsskiftet. Prognosen för helårsresultatet är ett överskott med 700 tkr.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen godkänner delårsrapport 2020 för kommunstyrelsen.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår följande som tilläggsförslag: Kommunstyrelsen beslutar, med 
delårsrapporten som bakgrund och det faktum att kommunstyrelsen nu visar ett prognosticerat 
överskott på 700 tkr, att delvis upphäva beslutet om åtgärder för budget i balans, från 
kommunstyrelsens sammanträde 2020-09-01, § 129. Beslutet innebär att kurs- och 
konferensstoppet hävs med omedelbar verkan och julklapp ska delas ut till alla medarbetare i 
Bollebygds kommun innevarande år.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. Ordföranden frågar 
därefter om kommunstyrelsen bifaller eller avslår Michael Plogells (FR) tilläggsförslag och finner 
att kommunstyrelsen bifaller tilläggsförslaget.  

Beslutsunderlag
 Delårsrapport augusti 2020, kommunstyrelsen
 Delårsrapport augusti 2020, kommunstyrelsen

Skickas till
Ekonomiavdelningen, kommunchef 
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§147 KS2020/146

Delårsrapport augusti 2020 för Bollebygds kommun 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige godkänner delårsrapport 2020 för Bollebygds kommun.

Ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat delårsrapport 2020 som omfattar perioden januari-
augusti. Prognosen för helåret är ett resultat på 19,2 miljoner kronor (mnkr). Det är 10,7 mnkr 
bättre än budgeterat. Det är på posten generella statsbidrag och utjämning som den största 
positiva avvikelsen finns, pga. de extra tilldelningar som riksdagen under juni beslutat om.
Nämnderna prognosticerar tillsammans ett underskott mot budget med 4,7 mnkr. Socialnämnden 
har fortsatta svårigheter och lämnar en prognos på -11 mnkr, utbildningsnämnden lämnar en 
prognos på 6,4 mnkr. Av kommunfullmäktiges nio mål så är prognosen i nuläget att endast ett 
uppnås (självfinansierings-grad på minst 40 %), två mål nås delvis och fem uppnås inte. Ett mål 
saknar prognos då underlag saknas, vid årsskiftet bör det däremot gå att utvärdera.
Målet om ett resultat under mandatperioden på 3 % av skatteintäkter och generella statsbidrag 
bedöms inte kunna nås. Delårsrapporten redogör också för väsentliga personalförhållanden samt 
kort om nämndernas övriga arbete.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige godkänna delårsrapport 2020 för Bollebygds kommun.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Delårsrapport 2020, Bollebygds kommun
 Delårsrapport 2020 Bollebygds kommun
 §181 SBN Delårsrapport för samhällsbyggnadsnämnden 2020(SBN202091-4)
 Delårsrapport för samhällsbyggnadsnämnden 2020(SBN202091-3)
 §42 UN Delårsrapport 2020, Utbildningsnämnden(145707)
 UN2020315 Delårsrapport 2020, utbildningsnämnden(145172)

Skickas till
Kommunfullmäktige
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§148 KS2020/176

Begäran om tilläggsanslag från samhällsbyggnadsnämnden för 
framtagande av översiktsplan 

Beslut
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Kommunfullmäktige bifaller 
samhällsbyggnadsnämndens begäran om ett tilläggsanslag om 1,5 mnkr för innevarande år för 
fortsatt framtagande av kommunens översiktsplan. Arbetet med översiktsplanen förväntas 
överstiga budget med 1,8 mnkr 2020 inklusive arbetet med miljökonsekvensbeskrivning, 
totalkostnaden för översiktsplanen förväntas bli ca 3,8 mnkr där 2,8 mnkr belastar 2020. 
Samhällsbyggnadsnämnden hanterar resterande kostnad, ca 0,3 mnkr, genom återhållsamhet i 
arbeten med övriga planer, vakanta tjänster samt en något högre intäkt inom myndighetsdelarna 
än förväntat.
 
Finansiering av tilläggsanslaget sker genom minskning av kommunens eget kapital. 

Ärendet
Kommunens översiktsplanarbete påbörjades i januari 2020, med en tidplan som kräver intensivt 
arbete för att tidplanen ska kunna hållas. Tidplanen är satt till två år. I mål- och 
budgetdokumentet 2020-2022 är 1 mnkr/år avsatt. Kostnaden pekar per helår 2020 mot en 
beräknad kostnad av 2,5 mnkr mot budgetens 1 mnkr. Det innebär att det under innevarande år 
saknas 1,5 mnkr för fortsatt framtagande  av översiktsplanen. Samhällsbyggnadsförvaltningen ser 
därför behov av ett tilläggsanslag om 1,5 mnkr. År 2021 bedöms inte ramförstärkning krävas då 
beräknad kostnad uppgår till 0,8 mnkr och därmed inryms inom budgetram. Orsaken till dessa 
kostnader är bl a en dyrare upphandling än budgeten medgav samt ökade krav på digitala 
arbetssätt. Därtill har projektledarrollen fått läggas på konsult istället för att driva arbetet i egen 
regi. Planen ska genomföras på två år, men budget är satt för tre år. Plan- och bygglagen, PBL, 
reglerar vad översiktsplanen ska innehålla. För planer där strategisk miljöbedömning krävs, ska 
planen uppfylla miljöbalkens krav på en miljökonsekvensbeskrivning för strategisk 
miljöbedömning. För denna miljöbedömning har det inte budgeterats.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterade ärendet till samhällsbyggnadsnämnden på 
sammanträde 2020-08-20, § 68, för att nämnden ska inkomma med fullständig 
kostnadsredovisning, däribland kostnad för miljökonsekvensbeskrivning.
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat återremissen på sammanträde 2020-09-14, § 182, och 
föreslår följande: Kommunfullmäktige bifaller samhällsbyggnadsnämndens begäran om ett 
tilläggsanslag om 1,5 mnkr för innevarande år för fortsatt framtagande av kommunens 
översiktsplan. Arbetet med översiktsplanen förväntas överstiga budget med 1,8 mnkr 2020 
inklusive arbetet med miljökonsekvensbeskrivning, totalkostnaden för översiktsplanen förväntas 
bli ca 3,8 mnkr där 2,8 mnkr belastar 2020. Samhällsbyggnadsnämnden hanterar resterande 
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kostnad, ca 0,3 mnkr, genom återhållsamhet i arbeten med övriga planer, vakanta tjänster samt en 
något högre intäkt inom myndighetsdelarna än förväntat.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade på sammanträde 2020-09-17, § 93, att skicka 
ärendet till kommunstyrelsen utan eget förslag, då samhällsbyggnadsnämndens protokoll ännu 
inte justerats vid arbetsutskottets sammanträde. 
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår att kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens 
begäran. Michael Plogell (FR) föreslår även som tilläggsförslag att finansiering av tilläggsanslaget 
sker genom minskning av kommunens eget kapital. 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. Ordföranden frågar 
därefter om kommunstyrelsen bifaller eller avslår Michael Plogells (FR) tilläggsförslag och finner 
att kommunstyrelsen bifaller tilläggsförslaget.

Beslutsunderlag
 §93 KSAU Begäran om tilläggsanslag från samhällsbyggnadsnämnden för framtagande av 

översiktsplan
 §182 SBN Komplettering i ärende - Begäran om tilläggsanslag för framtagande av 

översiktsplan(SBN2020125-8)
 Komplettering i ärende- Tilläggsanslag för framtagande av översiktsplan(SBN2020125-7)
 Delårsrapport 2020 för samhällsbyggnadsnämnden

Skickas till
Kommunfullmäktige
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§149 KS2020/189

Avgränsningssamråd för miljökonsekvensbeskrivning av 
åtgärdsprogram 2021-2027 i Västerhavets vattendistrikt - yttrande 

Beslut
Kommunstyrelsen bifaller samhällsbyggnadsnämndens förslag: Kommunstyrelsen lämnar 
följande yttrande att översända som sitt svar till Vattenmyndigheten i Västerhavets 
vattendistrikt: Bollebygds kommun bedömer att utkastet till miljökonsekvensbeskrivning till 
omfattning och detaljeringsgrad är en bra avgränsning för det fortsatta arbetet med 
åtgärdsprogrammet.

Ärendet
Vattenmyndigheten har bedömt att en strategisk miljöbedömning ska göras vid upprättandet 
av vattenförvaltningens Åtgärdsprogram 2021-2027 och att en miljökonsekvensbeskrivning 
(MKB) som identifierar och beskriver den betydande miljöpåverkan ska upprättas. Enligt 6 kap 9 
§ miljöbalken ska myndigheten dessförinnan samråda om hur omfattningen och 
detaljeringsgraden i MKB:n ska avgränsas. Bollebygds kommun har därav givits tillfälle att yttra 
sig över avgränsningen i MKB:n enligt 6 kap 10 § miljöbalken. Remissen gäller avgränsningen för 
den MKB som ska göras i samband med att åtgärdsprogrammet tas fram. Flera avsnitt i utkastet 
är under framtagande och kommer att kompletteras med mer information. Samrådstiden sträcker 
sig fram till den 21 augusti 2020. Förlängd svarstid har begärts varvid möjlighet ges att 
kommunstyrelsen lämnar kommunens samlade yttrande i ärendet.
 
Åtgärdsprogrammet 2021-2027 riktar sig till myndigheter och kommuner som inom 
sina respektive ansvarsområden ska genomföra de åtgärder som behövs för att 
följa miljökvalitetsnormerna för vatten. 
 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut: Samhällsbyggnadsnämnden beslutar föreslå 
kommunstyrelsen att lämna följande yttrande att översända som sitt svar till Vattenmyndigheten i 
Västerhavets vattendistrikt: Bollebygds kommun bedömer att utkastet till 
miljökonsekvensbeskrivning till omfattning och detaljeringsgrad är en bra avgränsning för det 
fortsatta arbetet med åtgärdsprogrammet.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen bifaller samhällsbyggnadsnämndens förslag: Kommunstyrelsen lämnar 
följande yttrande att översända som sitt svar till Vattenmyndigheten i Västerhavets 
vattendistrikt: Bollebygds kommun bedömer att utkastet till miljökonsekvensbeskrivning till 
omfattning och detaljeringsgrad är en bra avgränsning för det fortsatta arbetet med 
åtgärdsprogrammet.
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Beslutsgång
Ordföranden frågar om samhällsbyggnadsnämndens förslag kan bifallas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 §89 KSAU Avgränsningssamråd för miljökonsekvensbeskrivning av åtgärdsprogram 

2021-2027 i Västerhavets vattendistrikt - yttrande
 §169 SBN Avgränsningssamråd för miljökonsekvensbeskrivning av Åtgärdsprogram 

2021-2027 i Västerhavets vattendistrikt (dnr  537-25788-2020)(SBN2020165-4)
 Avgränsningssamråd för miljökonsekvensbeskrivning av Åtgärdsprogram 2021-2027 i 

Västerhavets vattendistrikt(SBN2020165-2)
 Avgränsningssamråd MKB Västerhavets vattendistrik(SBN2020165-3)

Skickas till
vattenmyndigheten.vastragotaland@lansstyrelsen.se, samhällsbyggnadsnämnden (meddelande)
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§150 KS2020/188

Initiativärende från Bollebygdsalliansen om genomlysning av 
underlag för skolans placering 

Beslut
I sitt yttrande till kommunfullmäktige framhåller kommunstyrelsen sitt enhälligt fattade beslut 
från sammanträde 2020-09-01, § 109; Kommunstyrelsens beslut 2018-01-22, § 5, läggs vilande i 
avvaktan på vidare utredning. Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att 
studera möjligheterna att lokalisera skollokaler och kommunal service på befintlig byggrätt på 
Flässjum 13:1, Flässjum 3:135 eller Bollebygds prästgård 1:1. Utredningarna startar och 
återrapporteras till kommunstyrelsen snarast, förutsatt att samhällsbyggnadsnämnden beviljar 
ianspråktagande av medel ur investeringsbudgeten för fastighet.
 
Reservation
Lars-Erik Olsson (S), Beatrice Ekelund (S) och Sassi Wemmer (MP) reserverar sig mot 
kommunstyrelsens beslut med följande motivering: Samhällsbyggnadsnämndens ordförande 
lägger fram ett initiativärende under en informationspunkt utan att meddela vare sig förvaltning 
eller opposition. Det är ett mycket underligt sätt att arbeta på, än mer underligt är det att 
ordförande lägger fram det eftersom ordförande är ansvarig för dagordningen. Till saken hör att 
ärendet inte är en samhällsbyggnadsfråga utan tillhör kommunstyrelsen, som beslutade i samma 
fråga två veckor senare. Det är andra gången som samhällsbyggnadsnämnden fattar beslut i 
frågor som tillhör kommunstyrelsens, det är ett mycket märkligt sätt att arbeta på. Jag ser 
allvarligt på dessa händelser, vi kan inte ha nämnder som fattar beslut som tillhör en annan 
nämnd och som ordförande har man ett särskilt stort ansvar.

Ärendet
På samhällsbyggnadsnämndens sammanträde 2020-08-17, § 173, väcktes ett initiativärende av 
Sandra Eliasson (C) om genomlysning av underlag kring skolans placering. Då arbete pågår kring 
lokaler för skola i Bollebygd bör inga inlåsande beslut finnas kvar som innebär försenande av 
fördyrande av att få en permanent skola på plats. Samhällsbyggnadsnämnden föreslår därför 
kommunfullmäktige besluta: Kommunfullmäktige ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att 
genomlysa underlagen som finns gällande nästa skolas placering och beskaffenhet utifrån nytt 
material och tidigare utredningar gällande behov och mest hållbar placering såväl ekonomiskt, 
tidsmässigt, transportmässigt och miljömässigt.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
I sitt yttrande till kommunfullmäktige framhåller kommunstyrelsen sitt enhälligt fattade beslut 
från sammanträde 2020-09-01, § 109; Kommunstyrelsens beslut 2018-01-22, § 5, läggs vilande i 
avvaktan på vidare utredning. Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att 
studera möjligheterna att lokalisera skollokaler och kommunal service på befintlig byggrätt på 
Flässjum 13:1, Flässjum 3:135 eller Bollebygds prästgård 1:1. Utredningarna startar och 
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återrapporteras till kommunstyrelsen snarast, förutsatt att samhällsbyggnadsnämnden beviljar 
ianspråktagande av medel ur investeringsbudgeten för fastighet. Lars-Erik Olsson (S) reserverade 
sig mot arbetsutskottets beslut.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Lars-Erik Olsson (S), med instämmande av Sassi Wemmer (MP), föreslår 
följande: Kommunstyrelsen föreslår i sitt yttrande till kommunfullmäktige 
att kommunfullmäktige avslår initiativärende av Sandra Eliasson (C) i samhällsbyggnadsnämnden 
på sammanträde 2020-08-17, § 173, om genomlysning av underlag kring skolans placering med 
bakgrund av att kommunstyrelsen i total enhällighet fattade beslut på sammanträde 2020-09-01, § 
109, gällande kommunstyrelsens beslut 2018-01-22, § 5, läggs vilande i avvaktan på vidare 
utredning. Kommunstyrelsen gav samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att studera möjligheterna 
att lokalisera skollokaler och kommunal service på befintlig byggrätt på Flässjum 13:1, Flässjum 
3:135 eller Bollebygds prästgård 1:1. Utefter uppdrag från kommunstyrelsen till 
samhällsbyggnadsnämnden ska utredningarna startas omgående och återrapporteras till 
kommunstyrelsen snarast.
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels arbetsutskottets, dels Lars-Erik Olssons 
(S). Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
arbetsutskottets förslag. Omröstning begärs och ska genomföras. Följande beslutsordning 
godkänns vid omröstningen:
Ja-röst för arbetsutskottets förslag.
Nej-röst för Lars-Erik Olssons (S) förslag. 
 
Omröstningsresultat
Med 5 ja-röster mot 3 nej-röster beslutar kommunstyrelsen enligt arbetsutskottets förslag. En 
ledamot avstår från att rösta. Omröstningslista finns i anslutning till paragrafen i protokollet.
 
Reservation
Lars-Erik Olsson (S), Beatrice Ekelund (S) och Sassi Wemmer (MP) reserverar sig mot 
kommunstyrelsens beslut med följande motivering: Samhällsbyggnadsnämndens ordförande 
lägger fram ett initiativärende under en informationspunkt utan att meddela vare sig förvaltning 
eller opposition. Det är ett mycket underligt sätt att arbeta på, än mer underligt är det att 
ordförande lägger fram det eftersom ordförande är ansvarig för dagordningen. Till saken hör att 
ärendet inte är en samhällsbyggnadsfråga utan tillhör kommunstyrelsen, som beslutade i samma 
fråga två veckor senare. Det är andra gången som samhällsbyggnadsnämnden fattar beslut i 
frågor som tillhör kommunstyrelsens, det är ett mycket märkligt sätt att arbeta på. Jag ser 
allvarligt på dessa händelser, vi kan inte ha nämnder som fattar beslut som tillhör en annan 
nämnd och som ordförande har man ett särskilt stort ansvar.

Beslutsunderlag
 §92 KSAU Initiativärende från Bollebygdsalliansen om genomlysning av underlag för 

skolans placering
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 §173 SBN Initiativärende från Bollebygdsalliansen om genomlysning av underlag för 
skolans placering(144757)

Skickas till
Kommunfullmäktige
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Voteringslista 

Mötesdatum
Kommunstyrelsen 2020-10-06

Voteringslista: §150
Ärende: Initiativärende från Bollebygdsalliansen om genomlysning av underlag för skolans 
placering,  KS2020/188

Voteringslist(or)
Initiativärende SBN

Ledamot Ja Nej Avstår
Michael Plogell (FR), ordförande X

Lars-Erik Olsson (S), vice ordförande X

Sverre Fredriksson (M), 2:e vice ordförande X

Fredrik Olofsson (C), ledamot X

Hannu Sutinen (L), ledamot X

Beatrice Ekelund (S), ledamot X

Daniel Persson (SD), ledamot X

Alec Sintorn (L), ersättare X

Sassi Wemmer (MP), ersättare X

Resultat 5 3 1
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§151 KS2020/190

Anbudsförfrågan och markanvisning Flässjum 3:173 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar om markanvisning inom Flässjum 3:173.

Ärendet
Fastigheterna Flässjum 3:136 och 3:138 är i detaljplan från 2006 planerade som småindustri 
vilka ännu inte blivit genomförda. För att genomföra planen har en förrättning gjorts där 
ovannämnda fastigheter har reglerats till en, Flässjum 3:173, övrig mark har reglerats in i Flässjum 
3:99. Småindustrimarken angränsar till ett befintligt bostadsområde därför har marken reglerats 
som småindustri som inte är störande för omgivningen. Då det finns fler intressenter på denna 
fastighet bör en markanvisning göras och samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår ett 
anbudsförfarande med ett antal krav. Kraven ska säkerställa att angränsande bostadsbebyggelse 
inte störs av planerad småindustri, samt att fastigheten säljs till ett seriöst bolag. Tidplanen i 
anbudsförfrågan är preliminär och bestäms utifrån när beslut tas. Information i anbudsförfrågan 
gällande webbplats-URL kommer också justeras efter beslut fattats. Markanvisningen planeras att 
ske genom anbudsförfarande de anbud som uppfyller grundkriterierna går vidare till utvärdering 
av högsta erbjudna pris. De tre anbudsgivare som lagt de högsta anbuden kommer att få delta i 
en enklare budgivning. För att kvalificera sig till den enklare budgivningen krävs dock att lämnat 
bud avviker med som mest 10 % från högst erbjuden köpeskilling. Samhällsbyggnadsnämnden 
föreslår kommunstyrelsen att fatta beslut om markanvisning inom Flässjum 3:173. 
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar om markanvisning inom Flässjum 3:173.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 §90 KSAU Anbudsförfrågan och markanvisning Flässjum 3:173
 §151 SBN Markanvisning Flässjum 3173(144743)
 Anbudsförfrågan Flässjum 3_173(144486)
 Kartbilaga Flässjum 3_173(144208)
 Markanvisning Flässjum 3173(144159)

Skickas till
Samhällsbyggnadsnämnden
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§152 KS2020/180

Fastighetsförvärv av del av Flässjum 1:93 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att ianspråkta 24 tkr ur posten för strategiska markförvärv för att 
möjliggöra ett förvärv av del av Flässjum 1:93.

Ärendet
Samhällsbyggnadsnämnden har beslutat att en gång- och cykelväg vid Ekedalsvägen ska byggas. 
För att kunna genomföra planerad gång- och cykelväg behöver en markyta köpas till som idag 
inte finns i kommunens ägo. Trafikverket har godkänt medfinansiering av projektet under 
innevarande år. Markytan, som är cirka 320 kvm, har ett marginalvärde på ett 
genomsnittsvärde. För att skynda på processen och inte förlora medfinansiering föreslås 
kommunstyrelsen tillskjuta medel för förvärvet.
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens (planenhetens) förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att ianspråkta 24 tkr ur posten för strategiska markförvärv för att 
möjliggöra ett förvärv av del av Flässjum 1:93.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 §66 KSAU Fastighetsförvärv av del av Flässjum 1:93
 Fastighetsförvärv av del av Flässjum 1:93
 Kartbilaga 1 Flässjum 1_93

Skickas till
Samhallsbygg@bollebygd.se, ekonomiavdelningen
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§153 KS2014/278

Bilaga till kommunfullmäktiges arbetsordning, regler för deltagande 
på distans 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige antar förslag till bilaga till kommunfullmäktiges arbetsordning; regler för 
deltagande på distans.
 
Kommunfullmäktige tillåter att även ersättare i kommunfullmäktige och nämnderna ska få delta 
på distans. 

Ärendet
Av kommunfullmäktiges beslut 2020-04-23, § 51, framgår att kommunfullmäktige och 
nämnderna får, om det finns särskilda skäl, sammanträda med ledamöter närvarande på distans. 
Sådant sammanträde får endast äga rum om ljud- och bildöverföring sker i realtid och på ett 
sådant sätt att samtliga deltagare kan se och höra varandra på lika villkor. Lokalen där den som 
deltar på distans befinner sig i ska vara så utformad att inte obehöriga kan ta del av 
sammanträdeshandlingar, bild eller ljud. Ledamot som önskar delta på distans ska senast fem 
dagar före sammanträdet anmäla detta till nämndsekreterare och ordförande. Ordföranden avgör 
om närvaro får ske på distans.

Till kommunfullmäktiges arbetsordning föreslås som bilaga ett regelverk som bygger på lagtext 
och förarbeten, samt kommunfullmäktiges beslut, och är tänkt att användas i det praktiska arbetet 
med distansdeltagandet. Samtliga krav i lag och fullmäktiges beslut ska vara uppfyllda för att 
ledamot/ ledamöter ska tillåtas delta på distans.

Sammanträden i Bollebygds kommun, däribland kommunfullmäktige, hålls i första hand med 
samtliga ledamöter personligt närvarande. Deltagande på distans ska vara ett undantag, och ses 
som ett komplement för att möjliggöra beslutsfattande som annars hade uteblivit. Regler för 
deltagande på distans gäller enbart ledamöter eller tjänstgörande ersättare, ersättare tillåts inte 
delta på distans.

Deltagare som inte befinner sig i sammanträdeslokalen ska vara anslutna till sammanträdeslokalen 
på så sätt att både närvarande på distans och de som är personligen närvarande på sammanträdet 
både kan se och höra varandra tydligt. Den som deltar på distans ska kunna ta del av samtliga 
handlingar som behandlas eller föredras. Ledamot som deltar på distans ska kunna delta i 
avgörandet av ärendena, även i de fall avgörandet sker genom omröstning.

Lokalen för sammanträden där ledamöter får delta på distans ska vara utrustad med teknik som 
gör det möjligt att uppfylla ovanstående krav. Utrustningen ska ha en bild- och ljudöverföring 
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som är stabil och av hög kvalitet. I första hand ska de sammanträdesrum som särskilt utrustats 
med teknik för deltagande i sammanträde på distans användas.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunfullmäktige antar förslag till bilaga till kommunfullmäktiges arbetsordning; regler för 
deltagande på distans.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Hannu Sutinen (L), med instämmande av Lars-Erik Olsson (S), Sassi Wemmer (MP) och Beatrice 
Ekelund (S), föreslår som tilläggsförslag att kommunstyrelsen ska föreslå att 
kommunfullmäktige tillåter att även ersättare i kommunfullmäktige och nämnderna ska få delta 
på distans. 
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. Ordföranden frågar 
därefter om kommunstyrelsen bifaller eller avslår Hannu Sutinens (L) m.fl. tilläggsförslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller tilläggsförslaget.  

Beslutsunderlag
 Bilaga till kommunfullmäktiges arbetsordning, regler för deltagande på distans
 Arbetsordning för kommunfullmäktige i Bollebygds kommun, förslag med bilaga

Skickas till
Kommunfullmäktige
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§154 KS2020/63

Redovisning av obesvarade motioner, hösten 2020 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade motioner.

Ärendet
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 29 ska kommunstyrelsen två gånger varje år redovisa 
de motioner som inte beretts färdigt. Redovisningen ska göras på fullmäktiges ordinarie 
sammanträden i april och oktober varje år.
 
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat en förteckning över obesvarade motioner, daterad 
den 1 september 2020.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade motioner.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
 

Beslutsunderlag
 §100 KSAU Redovisning av obesvarade motioner, hösten 2020
 Redovisning av obesvarade motioner, hösten 2020
 Redovisning av obesvarade motioner, hösten 2020

Skickas till
Kommunfullmäktige
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§155 KS2020/163

Sammanträdesplan 2021 för kommunstyrelsens arbetsutskott, 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Sammanträdesplan 2021 för kommunfullmäktige godkänns.
 
Kommunstyrelsens beslut
Sammanträdesplan 2021 för kommunstyrelsen och kommunstyrelsens arbetsutskott
godkänns.
 

Ärendet
En förteckning över sammanträdesdagar 2021 för kommunfullmäktige, kommunstyrelsen 
och kommunstyrelsens arbetsutskott har upprättats och sammanträdestiderna ska godkännas 
av respektive instans; kommunstyrelsen och kommunfullmäktige.

Enligt förslaget ska kommunfullmäktige ha sammanträden på torsdagar följande datum: 11 
februari, 18 mars, 29 april, 16 september, 14 oktober och 11 november. Starttid kl 17 förutom i 
november då sammanträdet börjar kl 15. I juni och december hålls sammanträdena på onsdagar, 
vilket innebär 9 juni och 8 december.

Enligt förslaget ska kommunstyrelsen ha sammanträden på tisdagar följande datum: 26 januari, 23 
februari, 13 april, 25 maj, 31 augusti, 5 oktober, 26 oktober och 23 november. Starttid kl 14.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
1. Sammanträdesplan 2021 för kommunfullmäktige godkänns.
2. Sammanträdesplan 2021 för kommunstyrelsen och kommunstyrelsens arbetsutskott
godkänns.

Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i punkt 1.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 §99 KSAU Sammanträdesplan 2021 för kommunstyrelsens arbetsutskott, 

kommunstyrelsen och kommunfullmäktige
 Sammanträdesplan 2021 för kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige
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Skickas till
Kommunfullmäktige
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§156 KS2020/199

Ny färdtjänsttaxa för Bollebygds kommun, utifrån förändrad 
prismodell för färdtjänstresor 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige godkänner förslag till ny taxa och ny prismodell för färdtjänstresor med en 
startavgift på 50 kronor (0-10 kilometer) plus avgift på 3 kronor per kilometer (> 10 kilometer) 
för resor i hela Västra Götaland samt Kungsbacka och Varbergs kommuner.

Ärendet
Ett nytt zonindelningssystem med tre zoner införs för kollektivtrafiken i hela Västra Götaland 
(Västtrafik) i november 2020. Idag utgör varje kommun en avgiftszon (49 stycken) och när 
baspriset ”kommunzon” försvinner behöver respektive fullmäktige ta beslut om ny prismodell, 
eftersom färdtjänst är kommunens ansvar och varje kommun beslutar om sitt egenavgiftsuttag. 
 
Avgiften för en enkelresa inom kommunen är för närvarande 62 kronor, 106 kronor för 2 
kommuner/zoner och 175 kronor för 3 kommuner/zoner. Den nuvarande taxan grundar sig på 
zontaxan (Västtrafiks baspris) plus 20 procent för zon 1 och 2 och 40 procent för zon 3 och 
därutöver.
 
En arbetsgrupp med representanter från flera kommuner (framtidsgruppen) har tillsammans med 
Västtrafik tagit fram ett förslag till avståndsbaserade egenavgifter. En kartläggning gjordes från 
andra regioner i Sverige där det framkom att den vanligaste egenavgiften vid färdtjänstresa är 
avståndsbaserad taxa med startavgift och därefter en kilometertaxa.
 
En förändrad prismodell kan påverka färdtjänstresandet på flera sätt. Genom att utgå från en fast 
startavgift för 0 – 10 kilometer plus en kilometeravgift kommer resan kosta mer ju längre man 
åker. Förslaget innebär däremot att det blir billigare (jämfört med idag) för en enkelresa om den 
är kortare än 13 kilometer. En sådan beräkningsmodell blir rättvis eftersom man betalar i relation 
till resans längd och bidrar till miljömässiga effekter med så kort resväg som möjligt samt en 
möjlighet till regiongemensamt system, vilket gör det mera ”rättvist” mellan 
kommunerna. Prismodellen ger även en ökad frihet att välja (närmaste/lämpligaste) ort för inköp 
oavsett kommungränsen, vilket är gynnsamt för miljön.
 
Förslag på prismodell: Startavgift 0-10 kilometer är lika med 50 kronor plus avgift per kilometer ( 
> 10 kilometer är lika med 3 kronor) för resor i hela Västra Götaland samt Kungsbacka och 
Varbergs kommun som tillhör färdtjänstområdet i Bollebygds kommun. Egenavgiften för en 
enkelresa blir enligt prismodellen 50 kronor för de första 10 kilometerna, åker man 20 kilometer 
kostar det 80 kronor, 30 kilometer 110 kronor och 40 kilometer 140 kronor.
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Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige godkänner förslag till ny taxa och ny prismodell för färdtjänstresor med en 
startavgift på 50 kronor (0-10 kilometer) plus avgift på 3 kronor per kilometer (> 10 kilometer) 
för resor i hela Västra Götaland samt Kungsbacka och Varbergs kommuner.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
 

 

Beslutsunderlag
 §105 KSAU Ny färdtjänsttaxa för Bollebygds kommun, utifrån förändrad prismodell för 

färdtjänstresor
 Förändrad prismodell för färdtjänstresor
 Förändrad prismodell för färdtjänstresor
 Färdtjänst_Olsfors
 Färdtjänst_Töllsjö
 Färdtjänst_Hultafors
 Färdtjänst_Bollebygd

Skickas till
Kommunfullmäktige
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§157 KS2020/158

Inbjudan till kommunernas klimatlöften - uppdrag till 
samhällsbyggnadsnämnden 

Beslut
Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram ett beslutsunderlag 
avseende kommunernas klimatlöfte som ska vara klart till kommunstyrelsens möte 2020-11-
24. För de mål som samhällsbyggnadsnämnden föreslår ska även de ekonomiska 
förutsättningarna belysas.
 
Paragrafen justeras omedelbart. 

Ärendet
Klimat 2030 är en kraftsamling som drivs av Västra Götalandsregionen och Länsstyrelsen i 
Västra Götaland i samverkan med andra aktörer. Alla Kommuner i länet har undertecknat målet 
om att Västra Götaland till 2030 ska vara en fossiloberoende region. Det innebär att 
växthusgaserna ska minska med 80 procent från 1990-års nivå till år 2030. Kommunerna har en 
strategisk viktig roll för att klimatmålen ska nås. Kommunerna bjuds därför in att anta ett antal 
klimatlöften som ska genomföras 2021.
 
Kommunernas klimatlöfte består av 20 olika åtgärder som är väl beprövade och som kan ge stor 
utsläppsminskning. Kommunen väljer själv hur många och vilka klimatlöften man ställer sig 
bakom för genomförande 2021. Kommunstyrelsen tar beslut om vilka och hur många åtgärder 
som ska genomföras. Klimat 2030 kommer att stödja kommunerna i genomförandet under 2021, 
med ambition att kunna erbjuda konkret stöd för varje åtgärd. Beslut om vilka klimatlöften 
kommunen antar ska vara Västra Götalandsregionen tillhanda senast 2020-12-01.
 
Då de allra flesta klimatlöften ligger inom samhällsbyggnadsnämndens ansvarsområde önskar 
kommunstyrelsen att samhällsbyggnadsnämnden tar fram ett beslutsunderlag på vilka löften som 
man anser att Bollebygds kommun ska anta.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram ett beslutsunderlag 
avseende kommunernas klimatlöfte som ska vara klart till kommunstyrelsens möte 2020-11-24. 
För de mål som samhällsbyggnadsnämnden föreslår ska även de ekonomiska förutsättningarna 
belysas.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. Ordföranden förklarar 
även att paragrafen justeras omedelbart. 
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Beslutsunderlag
 §101 KSAU Inbjudan till kommunernas klimatlöften - uppdrag till 

samhällsbyggnadsnämnden
 Inbjudan till kommunernas klimatlöften
 Uppdrag till samhällsbyggnadsnämnden att ta fram beslutsunderlag för kommunstyrelsen 

avseende kommunernas klimatlöften

Skickas till
Samhällsbyggnadsnämnden
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§158

Meddelanden

Anmälningar
 KS2019/303-41  Gryaab delårsrapport augusti 2020
 KS2020/164-3  protokoll uppsiktsplik mot annan nämnd, socialnämnden 23 sept
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§159

Redovisning av delegeringsbeslut

Sammanfattning
Kommunstyrelsen har överlämnat sin beslutanderätt till utskott, förtroendevalda och tjänstemän i 
kommunen enligt kommunstyrelsens antagna delegeringsordning den 20 november 2017, § 169. 
Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte att 
kommunstyrelsen ska ompröva eller fastställa delegeringsbesluten. Däremot kan 
kommunstyrelsen återkalla lämnad delegering. Delegeringslistor och beslut finns tillgängliga hos 
kommunstyrelseförvaltningen.
 
Protokoll
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll finns på Bollebygds kommuns hemsida:
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-20
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-09-17

Beslut
Kommunstyrelsen godkänner redovisning av delegeringsbeslut.

Delegeringsbeslut
 KS2020/152-6  Delegeringsbeslut, avaktivera krisledningsnämnden
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§160

Information från ksau info/planberedning

Ärendet
Dagens sammanträde
Ordföranden informerar om ksau info/planberedningens senaste möte 2020-09-16.
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§161

Information från politiska uppdrag

Ärendet
Dagens sammanträde
Michael Plogell (FR) informerar bl a om möte med Västra Götalandsregionen om den nya 
stambanan, samt nytt inom Boråsregionens regi, bl a förslag till ny färdtjänsttaxa och 
verksamhetsplan för 2021.
 
Lars-Erik Olsson (S) informerar om Boråsregionens Välfärds- och kompetens-grupp. 
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§162

Kommunchefen informerar

Ärendet
Dagens sammanträde
Kommunchef Monica Holmgren informerar bland annat om att det finns en ny organisation på
kommunstyrelseförvaltningen från 2020-10-01, där utvecklingsavdelningen avvecklats och det nu 
finns tre avdelningar istället för fyra.
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§163

Övrigt

Ärendet
Dagens sammanträde
Jonas Ahlgren (S) har till dagens sammanträde framfört och anmält att han på grund av att han 
tillhör riskgrupp för coronaviruset, vill delta på sammanträdet på distans. 
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att önskemålet inte kan tillgodoses och godkännas då tekniska 
förutsättningar för deltagande på distans inte finns på plats i sammanträdeslokalen till dagens 
sammanträde. 
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